

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN**

**DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

**DARIPADA : Y.B. TUAN WONG SZE PHIN @ JIMMY  
(KOTA KINABALU)**

**PERTANYAAN : LISAN**

**TARIKH : 05.04.2017**

**Y.B. TUAN WONG SZE PHIN @ JIMMY [ KOTA KINABALU ]** minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan senarai nama syarikat-syarikat perkapalan yang diberi pengecualian cukai oleh Kerajaan terutamanya yang terlibat dalam Dasar Kabotaj. Jumlah pelepasan cukai kepada syarikat perkapalan tiap-tiap tahun sejak ia dilaksanakan. Mengapakah syarikat-syarikat tersebut masih diberi pengecualian cukai sehingga kini.

**JAWAPAN**

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman ahli-ahli Yang Berhormat, Dasar Kabotaj menghadkan perkhidmatan pengangkutan barangan dan penumpang

di perairan Malaysia dan Zon Ekonomi Eksklusif disediakan oleh kapal-kapal Malaysia sahaja di bawah Ordinan Perkapalan Saudagar 1952. Ini bertujuan antara lainya untuk menambahbaik kedudukanimbangan pembayaran Negara dan meningkatkan daya saing syarikat perkapalan Malaysia.

2. Pendapatan perniagaan sesuatu kapal Malaysia diberi pengecualian cukai pendapatan di bawah Seksyen 54A, Akta Cukai Pendapatan 1967 tanpa mengambilkira Dasar Kabotaj atau tidak. Layanan pengecualian cukai pendapatan tersebut telah dapat membantu meningkatkan penyertaan syarikat perkapalan tempatan untuk bersaing dan menawarkan perkhidmatan domestik pada harga yang kompetitif kepada pelanggan, mengurangkan kebergantungan Negara kepada kapal-kapal asing serta mengurangkan aliran keluar wang dalam bentuk kos fret (*freight*) dan insuran dalam penyataimbangan pembayaran Kerajaan.

3. Sungguhpun begitu, dalam usaha untuk merasionalisasikan pengecualian cukai pendapatan yang telah diberi sejak sekian lama kepada syarikat perkapalan Malaysia, kadar pengecualian cukai di bawah Seksyen 54A Akta Cukai Pendapatan 1967 telah dikurangkan daripada 100% kepada 70% mulai tahun taksiran 2012. Jumlah pelepasan cukai pendapatan yang telah dituntut oleh syarikat perkapalan Malaysia mulai tahun taksiran 2012 hingga tahun taksiran 2015 adalah sebanyak RM2.29 bilion.

4. Maklumat secara khusus mengenai setiap syarikat perkapalan yang menuntut pengecualian cukai pendapatan tidak boleh dibekalkan kerana maklumat pembayar cukai adalah dilindungi dan tidak boleh didedahkan, selaras dengan peruntukan kerahsiaan di bawah Seksyen 138 Akta Cukai Pendapatan 1967.

**MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KELIMA,  
PARLIMEN KETIGA BELAS  
PEMBERITAHUAN PERTANYAAN  
DEWAN RAKYAT MALAYSIA**

---

**PERTANYAAN : JAWAB LISAN**

**DARIPADA : DATUK AGO ANAK DAGANG  
@ AARON [ KANOWIT ]**

**TARIKH : 5.4.2017 (RABU)**

**SOALAN : 51**

minta **MENTERI KEMAJUAN LUAR BANDAR DAN WILAYAH** menyatakan dasar dan program Kementerian bagi membangunkan lebih banyak lagi projek Mini- dan Micro- hydro di pedalaman Sarawak dan Sabah supaya penduduk luar bandar dapat bekalan elektrik sepenuh masa.

## **JAWAPAN :**

Untuk makluman Yang Berhormat, kaedah pelaksanaan projek sama ada secara Mini atau Mikro Hidro adalah tertakluk kepada perancangan dan kesesuaian projek yang disediakan oleh Kerajaan Negeri melalui Kementerian Kemudahan Awam Sarawak (KKAS) bagi negeri Sarawak dan Kementerian Pembangunan Luar Bandar Sabah (KPLB) bagi negeri Sabah setelah mengambil kira kesesuaian lokasi dan sumber air bagi penjanaan tenaga elektrik.

Untuk makluman Yang Berhormat juga, setiap sistem bekalan elektrik yang dilaksanakan oleh Kementerian sama ada secara sistem grid atau alternatif adalah mengambil kira penjanaan sistem bekalan elektrik kepada penduduk luar bandar secara 24 jam.